
با وجود ادامه هشت ســال جنگ در یمن، اما به 
تازگی برخی منابع وابســته به دولت نجات ملی یمن 
از پیشرفت مذاکرات مربوط به آتش بس خبر داده و 
می گویند، ائتلاف سعودی عقب نشینی هایی کرده است.

»عبدالعزیز البکیر«، وزیر مشــاور دولت نجات ملی یمن 
در صنعا در توئیتی نوشــته: »در مذاکرات یمن و عربســتان 
با میانجیگری عمان و سازمان ملل توافقاتی صورت گرفت و 
درخواست های صنعا از جمله پرداخت حقوق و تمدید آتش بس 

پذیرفته شد. نتیجه طی روزهای آینده اعلام خواهد شد تا پاسخ 
قانع کننده ای به کســانی باشد که مردم ما را به دلیل انتظار 
برای دریافت حقوق مسخره می کنند.« در ماه های اخیر جنبش 
انصارالله خواستار اقداماتی جدی در راستای رفع تحریم ها علیه 
یمن و همچنین برچیده شدن محاصره همه جانبه این کشور از 
زمین، دریا و هوا شده بود. اما طرف های بین المللی و در کنار 
آنها ائتلاف سعودی بدون توجه به درد و رنج ۳۰ میلیون یمنی 
از اقدام عملی در این راستا به طور عامدانه خودداری کردند. 

بین المللی صلیب ســرخ می گوید »هوای  کمیته 
بسیار سرد« در افغانســتان، جان میلیون ها نفر را به 
خطر  انداخته است و جامعه جهانی باید به کمک مردم 

این کشور بشتابد.
بنابر اعلام کمیته بین المللی صلیب ســرخ، »هوای بسیار 
سرد« در افغانستان، جان میلیون ها نفر را به خطر انداخته است.
توانایی خانواده ها برای گرم کردن خانه های شان در زمستان سرد 
امســال، به دلیل چالش های اقتصادی به میزان قابل توجهی 

کاهش یافته است.کمیته بین المللی صلیب درتوئیتر خود نوشته 
است، برای جلوگیری از وخامت بیشتر وضعیت، به کمک های 
بشردوستانه بیشتر نیاز است. به گزارش فارس، »الوی فیلیون«، 
رئیس هیئت کمیته صلیب سرخ در افغانستان، نیز در توئیتی با 
اشاره به کاهش شدید دمای هوا در زمستان امسال و افزایش 
چالش های اقتصادی میلیون ها افغان نوشــته: »ما نمی توانیم 
چشم خود را بر وضعیت اسفناک آنها )نیازمندان( ببندیم و به 

پاسخ گویی به نیازهای آنها ادامه خواهیم داد.«
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وزیر خارجه اسپانیا هشدار داد

اوکراین در حال تبدیل شدن
به افغانستان دوم است

حذف تصویر ملکه انگلیس
از اسکناس های 5 دلاری استرالیا

آزادی بیان به سبک آمریکا

نماینده دموکرات از اسرائیل انتقاد کرد
از کمیته روابط خارجی مجلس نمایندگان اخراج شد!

سرویس خارجی-
در حالی کــه اروپا و آمریــکا همچنان با 
تســلیح اوکراین به ادامه جنــگ اصرار دارند 
برخی دولت های اروپایی نســبت به سرنوشت 
جنگ ابراز نگرانی کرده اند. اسپانیا یکی از این 
کشورهاست که وزیر خارجه اش گفته، اوکراین با 
این روند به افغانستانی دیگر تبدیل خواهد شد. 
مجارستان و بلغارستان نیز نسبت به فرسایشی 

شدن این جنگ ابراز نگرانی کرده اند.
جنگ اوکراین در آستانه یک سالگی است. جنگی 
که خود اوکراین را به ویرانــه تبدیل کرده و اروپا نیز 
تحت تاثیر این جنگ گرفتــار بحران های پیچیده ای 
در حوزه هــای مختلف به ویژه حوزه اقتصادی شــده 
اســت. بحرانی که روز به روز نیز بــر ابعاد آن افزوده 
می شــود طوری که بانک مرکزی اروپــا برای مقابله 
 با تورم بــرای چندمین بار نرخ بهــره را افزایش و به 
۳ درصد رســانده است. از آغاز ســال جدید میلادی 
تقریباً روزی نبوده که شهرهای اروپایی شاهد تظاهرات 
و اعتصاب در اعتراض به شــرایط بد اقتصادی نباشد. 
واکنش دولت های اروپایی نیز تنها، اجرای سیاست های 
سختگیرانه اقتصادی و کوبیدن بیشتر بر طبل جنگ 
با ارســال گسترده تســلیحات به اوکراین بوده است؛ 
مسئله ای که مردم را بیشتر عصبانی کرده است. همین 
هفته گذشــته بود که میلیون ها نفر در فرانســه برای 
 رساندن صدای خود به گوش سران اروپا به خیابان ها 
ریختند. در انگلیس نیز اعتصاب سراســری این کشور 

را فلج کرد. 
علی رغم این وضع روز جمعه سران اتحادیه اروپا 
در نشستی در »کیف« تحریم های جدید علیه روسیه 
و حمایت های مالی بیشتر از اوکراین را تصویب کردند 
که نشــان دهند همچنان مرغ یک پا دارد. »اورسولا 
فون در لاین«، رئیس کمیســیون اروپــا در کنفرانس 
مطبوعاتی مشترک با ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور 
اوکرایــن، گفت: از هم اکنون تا 24 فوریه)5 اســفند(، 
دقیقاً یک ســال پس از آغاز تهاجــم، ما می خواهیم 
بســته دهم تحریم ها را تکمیل کنیم.زلنسکی نیز در 
این کنفرانس خبری گفت کشورش برای ادامه جنگ 
با روسیه »به سلاح های دوربرد نیاز دارد « وی در ادامه 
 خواستار پیوستن اوکراین به اتحادیه اروپا شد و گفت: 

»اوکراین حتی یک روز را برای پیوستن به اتحادیه اروپا 
تلف نخواهد کرد. هدف ما آغاز مذاکرات برای عضویت 
اوکراین در اتحادیه اروپا است«.رئیس شــورای اروپا اما 
نظر دیگری داشــت وی در پاســخ به این درخواست 
گفت که »عضویت اوکرایــن در اتحادیه اروپا نیازمند 
تصمیم متفق القول کشورهای عضو اتحادیه اروپا پس 
از انجام اصلاحات اســت و فعلًا هیــچ جدول زمانی 
مشخصی برای پیوستن اوکراین به اتحادیه اروپا وجود 
ندارد«.از دیگر موضوعات در دستور کار این کنفرانس 
دو روزه، رفع موانع تجاری، کمک های بشردوســتانه 
و نظامــی و پذیــرش برنامه ریزی شــده اوکراین در 
منطقه رومینگ اتحادیه اروپا بــود. مورد آخر به این 
 معنی اســت که اوکراینی ها می توانند از دستگاه های 
تلفن همراه خود برای برقراری تماس، پیام های متنی 
و استفاده از خدمات داده در اتحادیه اروپا بدون ترس 
از هزینه های اضافی اســتفاده کنند. به همین ترتیب، 
ایــن امر برای شــهروندان اتحادیه اروپــا در اوکراین 
اعمال می شــود. همزمان واشــنگتن نیز روز جمعه از 
 بسته کمک های تسلیحاتی جدید به اوکراین خبر داد. 
بر اساس اعلام واشنگتن، آمریکا 2.۱۷5 میلیارد دلار 
تســلیحات جدید به اوکراین ارســال خواهد کرد.این 
تسلیحات شامل راکت های هدایت شونده و واحدهای 
شــلیک دفاع هوایی هاوک و همچنین دیگر مهمات و 
تسلیحات است. ارسال گســترده پول و تسلیحات به 

اوکراین شرایط را برای سوءاستفاده از این وضعیت در 
بین مقامات فاسد اوکراینی بیش از پیش فراهم کرده 
است همین هفته گذشته بود که رسانه ها اعلام کردند 
شــماری از مقامات ارشــد دولت زلنسکی در رابطه با 
فساد از کاربرکنار و شماری از مقامات نیز مثل معاون 
وزیر دفاع اوکراین بازداشت شده اند. فیلم های منتشر 
شده از پیدا شدن پول های دزدی در مبل اتاق معاون 
وزیــر دفاع اوکراین در این زمینه بازتاب وســیعی در 

رسانه ها داشت.
اوکراین در مسیر افغانستان

اصــرار اروپــا و آمریــکا بــه تســلیح اوکراین با 
پیشرفته ترین تســلیحات نظامی از یک سو و تصمیم 
روسیه به ادامه جنگ زنگ خطر را برای تبدیل اوکراین 
به یک کشــور کلنگی و ویران شده مثل افغانستان به 
صــدا درآورده اســت. »خوزه مانوئل آلبــارس« وزیر 
خارجه اسپانیا در همین زمینه ابراز امیدواری کرد که 
اوکراین به »افغانســتان دوم« تبدیل نشود. به گزارش 
ایرنا، »آلبارس جمعه« در مصاحبه با شبکه تلویزیونی 
اســپانیایی » La Sexta« گفت: »امیدوارم که مناقشه 
اوکراین به یک مناقشــه حاد و افغانستان دوم تبدیل 
نشــود.« وی با اشــاره به تلاش برزیل برای کمک به 
حل مسئله اوکراین گفت: اسپانیا این ابتکار را بررسی 
می کند و از هر فرصتی برای بازگرداندن صلح و آرامش 
به اوکراین بر اســاس منشــور ســازمان ملل حمایت 

می کند.«»لوئیز ایناسیو لولا داسیلوا« رئیس جمهوری 
برزیل اخیرا گفته بود کــه میانجیگران »چیزی برای 
ارائه ندارند« و خواستار ایجاد یک چارچوب بین المللی 
برای کمک به برقراری مذاکره میان اوکراین و روسیه 
شــد. همزمان بلغارستان و مجارســتان نیز نسبت به 
فرسایشی شدن جنگ هشــدار دادند.»رومن رادوف« 
رئیس جمهور بلغارســتان و خانــم »کاتالین نوواک« 
همتای مجارســتانی او پس از دیدار در صوفیه، درباره 
جنگ اوکراین و تبعات آن برای کل اروپا ابراز نگرانی 

کردند.
به گزارش فارس، منابع رسانه ای از صوفیه پایتخت 
بلغارســتان خبر دادند که رئیس  جمهور این کشور در 
نشست خبری مشــترک با رئیس جمهور مجارستان 
درباره تحولات اوکراین صحبــت و اعلام کرد، هر دو 
کشــور درباره جنگ اوکراین نگرانی دارند.به گزارش 
خبرگزاری تاس، »رومن رادوف« در نشست مشترک با 
»کاتالین نوواک« گفت: »ما نگرانی مشترکی در زمینه 
وضعیت اوکراین داریــم. این درگیری در حال تبدیل 
شدن به یک درگیری اقتصادی جهانی است که اکنون 
تمام اروپا را تهدید می  کند. این در حال تبدیل شدن به 
جنگ فرسایشی نه تنها برای طرف های مستقیم درگیر 
بلکه همچنین به یک جنگ فرسایشــی برای اروپا و 
اقتصاد و نظام اجتماعی ما است...ما متقاعد شده ایم که 
راه حلی این درگیری با افزایش عرضه سلاح به دست 
نمی  آید )بلکه( تنها با نشان دادن اراده برای مشارکت 
در گفت و گو و دیپلماســی، تنش ها باید کاهش یابد و 

خصومت ها باید متوقف شود.«
پنتاگون: اوکراین کریمه را فراموش کند

یــک ارزیابی محرمانه پنتاگون نیــز حاکی از آن 
 است که اوکراین در آینده نزدیک قادر به بازپس گیری 
شــبه جزیره کریمه از روســیه نخواهد بود. نشــریه 
پولیتیکــو به نقــل از چهار مقام برجســته پنتاگون، 
جزئیاتی از جلســه مقامات کمیته نیروهای مســلح 
مجلس نمایندگان آمریــکا را علنی کرده که رهبران 
کیف را درباره کریمه ناامید خواهد کرد، چراکه مقامات 
اوکراینی بازپس گیری این شبه جزیره را یکی از اهداف 
خود می داننــد. این مقامات آمریکایــی معتقدند که 
نیروهــای اوکراین در حال حاضر قادر به بازپس گیری 

شبه جزیره کریمه نیستند.

بانک مرکزی اســترالیا اعلام کرد که تصویر ملکه »الیزابت دوم« 
که بر روی اسکناس های پنج دلاری این کشور نقشه بسته، با طرحی 
 که در چارچوب احترام به فرهنگ بومی این قاره اســت، جایگزین 

می شود.
به گزارش تارنمای شــبکه تلویزیونی »فرانس 24«، بر اساس بیانیه روز 
پنجشنبه بانک مرکزی استرالیا، تصویر »الیزابت دوم« با تمثال »چارلز سوم« 
جایگزین نخواهد شد. تحلیلگران این تصمیم کانبرا را حاکی از فاصله گرفتن 
اســترالیا از ســلطنت انگلیس ارزیابی می کنند. بانک مرکزی استرالیا گفته 
اســت که این تصمیم توسط دولت حمایت می شــود. آن طور که ایرنا نوشته، 
بانک مرکزی استرالیا اعلام کرده است که با مردم بومی این قاره درباره طرح 
جدیدی که به فرهنگ و تاریخ اســترالیایی های اولیه ارج می نهد، مشــورت 
خواهد شد. البته بر اساس بیانیه بانک مرکزی، طراحی و چاپ اسکناس جدید 
چند ســال طول خواهد کشید و اسکناس هایی که تصویر ملکه فقید بریتانیا 
روی آن نقش بســته اســت و در حال گردش هستند، همچنان به عنوان ارز 

قانونی باقی خواهند ماند.
گفتنی است، استرالیا از کشورهای »مشترک المنافع« است که روی کاغذ 
رئیس رســمی دولت آن پادشاه »بریتانیا« اســت. مرگ ملکه الیزابت دوم در 
تاریخ هشتم سپتامبر سال گذشته میلادی )۱۷ شهریور( یک روز عزای ملی 
در این قاره را به همراه داشــت اما همان موقــع هم برخی از گروه های بومی 
استرالیا پیامدهای مخرب اســتعمار انگلیس را محکوم کردند و خواستار لغو 

سلطنت شدند.
رئیس جنبش جمهوری استرالیا )ARM( در این زمینه می گوید که استرالیا 
به شایسته ســالاری اعتقاد دارد و این ایده که کســی می تواند به خاطر نسل 
خونی اش در واحد پول ما باشــد، آشتی ناپذیر اســت؛ همان طور که این ایده 
که او می تواند با حق مادری رئیس دولت ما باشــد، آشتی ناپذیر است. »کریگ 
فاستر« می افزاید: »این که ]تمثال[ یک پادشاه غیرمنتخب باید به جای سران 
و بزرگان ملل اولیه و استرالیایی های برجسته روی سکه های ما باشد، دیگر در 

صلح، استقلال رسمی، فرهنگی و فکری قابل توجیه نیست.«
بیش از یک قرن از سرکوبی بومیان قاره استرالیا توسط بریتانیا می گذرد و 
به تازگی در پی اعتراض های مردمی، زمزمه های رسمی از سوی هیئت حاکمه 
استرالیا به گوش می رسد که نشان از تلاش آنها برای خروج از سلطه اتحادیه 
کشــورهای مشــترک المنافع انگلیس دارد. اواسط شــهریور امسال »آنتونی 
آلبانیز« نخست وزیر استرالیا از حزب کارگر و از حامیان سفت و سخت جدایی 
استرالیا از بریتانیا تاکید کرد که جمهوریخواهی و جدایی استرالیا از حاکمیت 
انگلیس امری حتمی است و این رابطه دیگر آن رابطه ای نیست که در ابتدای 

سلطنت ملکه الیزابت دوم وجود داشت.

یک شنبه 1۶ بهمن 1401  14 رجب 1444   5 فوریه 2023  شماره 2323۶ 

 موافقت اولیه برای آتش بس در یمن 
آل سعود عقب نشینی کرد

  صلیب سرخ جهانی: سرما و یخبندان 
جان میلیون ها افغان را تهدید می کند

وزیر کشور ترکیه با انتقاد تند از سفیر آمریکا در آنکارا، خطاب به 
وی گفته تا دستان کثیفش را از ترکیه بردارد.

»سلیمان سویلو«، وزیر کشــور ترکیه در سخنانی بسیار تند گفت: »هر 
ســفیر آمریکایی که به ترکیه می آید، برای آسیب و آزار ترکیه تلاش می کند. 
من به ســفیر آمریکا از این جا می گویم روزنامه نگارانــی را که به آنها دیکته 
می کنی، می شناسم، دستان کثیفت را از سر ترکیه بردار. من این را به صورت 
کاملًا آشــکار می گویم... دستان کثیفت را از ترکیه بردار. من به صورت آشکار 
کاری را که کردید و گام هایی را که برداشتید و اینکه چگونه می خواهید ترکیه 
را دچار دســتپاچگی کنید، می دانم. دســتان کثیفت را بردار و آن نقاب های 
خندان را کنار بزن، همه چیز آشــکار اســت.« آن طور که ایسنا نوشته، وزیر 
کشور ترکیه افزود: »هر ســفیر آمریکا می پرسد که چگونه می تواند ترکیه را 
آزار بدهم. این یکی از بزرگ ترین مصیبت های ترکیه طی ســال های عدیدی 
بوده است. او سفیران دیگر را جمع می کند و تلاش می کند که به آنها مشورت 
دهد. همان کار را دراروپا انجام می دهند، سفارت آمریکا اروپا را اداره می کند.«

پیام تهدیدآمیز آمریکا
تنــش بین ترکیه و غرب بالا گرفته و پس از اظهارات تند مقامات آنکارا، 
واشــنگتن ناو جنگی خود را به استانبول رســاند. آن طور که تسنیم گزارش 
کرده، ناو جنگی USS Nitze آمریکا روز جمعه در تنگه بسفر و در ساحل دولما 
باغچه استانبول لنگر انداخته است. پهلو گرفتن ناو جنگی ۱55 متری آمریکا 
با پرچمی بسیار بزرگ تر از حد معمول، از سوی تحلیلگران سیاسی و امنیتی 

ترکیه به عنوان یک پیام تهدیدآمیز تلقی شده است. 

وزیر کشور ترکیه: به سفیر آمریکا گفتم 
دست کثیفت را از سر ترکیه بردار

 آگهی دعوت مجمع عمومی عادی 
به طور فوق العاده شرکت گروه پزشکی 
نوردیدگان کرج به شماره ثبت 5584 

و شناسه ملی 10100279032
در جلسه  مجمع  تا  کلیه سهامداران شرکت دعوت می شود  از  بدینوسیله 
عمومی عادی به طور فوق العاده که در روز دوشنبه مورخ 1401/12/01 در 
محل شرکت واقع در کرج- جهانشهر- بلوار مولانا- جنب پارکینگ پارک 

خانواده پلاک 85 ساعت 14:00 تشکیل می گردد، حضور به هم رسانند.
دستور جلسه: 1- انتخاب اعضای جدید هیئت مدیره اصلی و علی البدل
2- محاسبات سهم از کارکرد جراحان بابت حق اشتغال در اتاق عمل 95 

سهم چشم پزشکی
3- بیهوشی اتاق عمل

4- درمانگاه
5- سایر موارد

رئیس هیئت مدیره گروه پزشکی نوردیدگان کرج

سرویس خارجی-
بالن های بزرگ چین بر فراز آمریکا و حتی برخی از مناطق حســاس 
نظامی و ســپس بر فراز آمریکای لاتین دیده شــده اند. آمریکا آنها را 
جاسوســی خوانده اســت، اما چین این موضوع را رد می کند. در فضای 
مجازی »ناتوانی آمریــکا« در »رصد« یا »انهدام« ایــن بالن ها بازتاب 

گسترده ای داشته است.
چنان که کارشناسان بارها یادآوری می کنند، چین و آمریکا قطعاً در یک رویارویی 
تندِ »اقتصادی، سیاســی، دیپلماتیک و امنیتی« هستند. شاید سخنان اخیر وزیر 
 خارجه پیشین آمریکا این رویارویی تند را به خوبی نمایان می کند. »مایک پمپئو« 
در گفت وگو با اسکای نیوز گفته بود: »شی جین پینگ، رئیس جمهوری چین قصد 
ســلطه بر جهان را دارد. او می خواهد شما را تصاحب کند.« او این را هم گفته بود 
که شــی جین پینگ »خطرناک تر« از پوتین اســت. حالا در این فضا و جو گاهی 
اتفاقات و اقداماتی نفت بر این آتش می ریزد. ماجرا از این قرار اســت که پنتاگون 
از مشــاهده پرواز یک بالن جاسوســی چینی بر فراز شمال غربی آمریکا خبر داد. 
بر اســاس گزارش پنتاگون بالن مذکور روز چهارشــنبه اول فوریه )۱2 بهمن( در 
آسمان ایالت مونتانا در حال پرواز بوده است. در حالی که مسیر حرکت این بالن به 
دقت بررسی شده، گفته می شود که ارتش آمریکا از گزینه انهدام این بالن به علت 
ایجاد خطرهای احتمالی ناشــی از سقوط آن برای شهروندان، فاصله گرفته است. 
اگر چه برخی نیز معتقدند، آمریکا دیر متوجه حضور این بالن شــده وگرنه آن را 
منهدم کرده بود. به گزارش دویچه وله، احتمال می رود که »مأموریت« بالن چینی، 
جمع آوری اطلاعات حســاس در زمینه ســلاح های اتمی ارتش آمریکا بوده است. 
 ICBM Minuteman III طبق گزارش نشــریه »وال استریت ژورنال«، ۱5۰ موشک 
که مجهز به کلاهک های هسته ای هستند، در پایگاه نیروی هوایی آمریکا در شمال 
ایالت مونتانا مســتقر هستند؛ منطقه ای که در مسیر پرواز بالن بوده است! پس از 
کشف بالن، »پت رایدر«، سخنگوی پنتاگون ضمن ابراز اطمینان پیرامون ماهیت 
چینی بالن مدعی شد که »دولت ایالات متحده برای جلوگیری از افشای اطلاعات 
محرمانه اقدامات فوری انجام داده است.« او همچنین تاکید کرد که بالن جاسوسی 
چین هیچ گونه تهدید نظامی و یا خطری برای شــهروندان ایجاد نکرده است. این 

بالن به دلیل پرواز در ارتفاع بسیار بالا برای هواپیماها نیز خطرساز نیست.
پنتاگون در ادامه اشــاره کرده که در گذشته نیز »حوادث مشابهی« رخ داده 
است. اما گویا با این تفاوت که بالن فعلی برای مدت زمان طولانی تری در مقایسه 
با موارد پیشین بر فراز آمریکا در پرواز بوده است. از سوی دیگر دولت کانادا اعلام 
کرد، ارتش این کشــور در حال بررسی یک »حادثه احتمالی دوم« در این زمینه 
است. مقامات کانادایی می گویند که آنها در حال حاضر در »ردیابی بالن جاسوسی 
بــا آمریکا همکاری می کنند.« همچنین رســانه های آمریکایی روز جمعه گزارش 
دادند، »آنتونی بلینکن«، وزیر خارجه آمریکا سفرش به پکن، که رویدادی نادر در 

روابط میان دو کشور محسوب می شود را به دلیل همین رویداد لغو کرده است.
چین: کار باد بود!

دقایقی قبل از اعلام تعویق سفر آنتونی بلینکن به چین، وزارت خارجه چین 
در بیانیه ای نادر از نقض حریم هوایی آمریکا توســط این بالن ابراز تأســف کرد و 
گفت که وزش باد باعث انحراف مسیر این بالن و ورود تصادفی آن به خاک آمریکا 
شده است....بالنی که در حریم هوایی آمریکا رصد شده است، کاربرد نظامی ندارد 
و برای رصد هوایی و تحقیقات علمی در نظر گرفته شده است. وزارت خارجه چین 
همچنین روز شنبه جنجال ها بر سر پرواز یک فروند بالن بر فراز آمریکا را پروژه ای 
برای بدنام کردن چین از سوی سیاستمداران و رسانه های آمریکایی توصیف کرد. 
روز شــنبه وزارت خارجه چین در بیانیه ای جدید به تصمیم بلینکن برای تعویق 
ســفرش واکنش نشــان داد. در این بیانیه تصریح شده که چین همواره به قوانین 
بین المللی پایبند بوده و حق حاکمیت و تمامیت ارضی تمامی کشــورها را محترم 
داشــته است. در این بیانیه آمده: »چین هرگز تمامیت ارضی و حریم هوایی هیچ 
کشوری را نقض نکرده است. برخی از سیاستمداران و رسانه ها در ایالات متحده از 
حادثه بالن به عنوان بهانه ای برای حمله به چین و بدنام کردن آن استفاده کردند.«

بالنی دیگر
در حالی که گمانه زنی ها همچنان در مورد بالن چینی مطرح بود، وزارت دفاع 
آمریکا روز جمعه از رصد یک بالون تجسسی چینی دیگر، این بار بر فراز آمریکای 
لاتین خبر داد. »پاتریک رایدر«، ســخنگوی پنتاگون به شــبکه خبری سی ان ان 
گفــت: »گزارش هایی از گذر یک بالون بر فراز آمریــکای لاتین دریافت کرده ایم. 
بررســی های ما نشان می دهد که این هم یک بالون تجسسی چینی است.« برخی 
از رسانه ها از عظیم الجثه بودن این بالن ها گفته اند. گفته می شود این بالن ها بسیار 

بزرگ تر از اتوبوس بوده اند و باطری های بسیار بزرگ داشته اند.
واکنش ها

واکنش »نیکی هیلی«، نماینده ســابق آمریکا در سازمان ملل به حضور بالن 
چینی در آســمان آمریکا، یکی از واکنش های جالب توجه است. او در توئیتر خود 
در همان ساعات اولیه مشاهده بالن اول نوشت: »بالن را ساقط کنید. سفر بلینکن را 
لغو کنید. چین را پاسخگو کنید. بایدن به چین اجازه می دهد تا در سراسر کشور ما 
قدم بزند. وقت آن است که آمریکا را دوباره قوی کنیم.« واکنش ها بین شهروندان 
آمریکایی نیز هنوز در جریان اســت. یکی از آمریکایی ها در صفحه خود در یکی از 
شــبکه های اجتماعی نوشته: »ایالات متحده سالانه حدود 8۰۰ میلیارد دلار برای 
دفاع و مســائل نظامی هزینه می کند. لطفاً یک نفر به من توضیح دهد که چگونه 
یک بالن جاسوسی چین توانسته بدون شناسایی زودهنگام یا رهگیری توسط هیچ 

شاخه ای از ارتش ما، به حریم هوایی ما وارد شود.«

گزارش خبری تحلیلی کیهان

جنجال بالن های جاسوسی چین 
در آسمان آمریکا

نماینده مجلس نمایندگان که از صهیونیست ها انتقاد کرده بود، پس از بارها 
تهدید شدن، سرانجام از کمیته مهم روابط خارجی مجلس نمایندگان این کشور 

اخراج شد تا دنیا، معنای آزادی بیان در آمریکا را با چشم ببیند!
آمریکا که شعار زیبای آزادی بیان لحظه ای از دهانش نمی افتد و مدام از لزوم احترام 
به تفاوت دیدگاه ها می گوید و کشورهای زیادی را به بهانه نبود همین آزادی بیان، تحریم 
کرده است، نوبت به خود که می رسد، دیکتاتورترین می شود تا آنجا که وقتی نماینده کنگره 
از رژیم جنایتکاری مثل اســرائیل انتقاد می کند، به راحتی آب خوردن اخراج می شود! بله! 
واعظی که سایرین را پند و اندرز می دهد، کوچک ترین نقد علیه یک رژیم آپارتاید و آدم کش 
را تحمل نمی کند و نمی پذیرد چون دفاع از چنین رژیمی جزو اصول اساســی آمریکاست! 
»ایلهان عمر« عضو مجلس نمایندگان آمریکا، زن مسلمانی است که از ایالت مینه سوتا به 
قوه قانون گذاری آمریکا وارد شده است. او اگر چه چندان هم مقید به آداب اسلامی نیست 
اما درخصوص مسئله فلسطین و اشغالگری رژیم صهیونیستی حساسیت ویژه ای طی چند 
ســال اخیر نشــان داده و انتقاداتی از حاکمیت آمریکا در قبال حمایت کورکورانه از رژیم 
صهیونیستی ابراز کرده، حالا با واکنش بسیار تند سایر نمایندگان دموکرات و جمهوری خواه 
رو به رو شده است.  »ایلهان عمر« نماینده مسلمان حزب دموکرات با 2۱8 رای، به موجب 
انتقاد از جنایات رژیم صهیونیســتی از کمیته روابط خارجــی مجلس نمایندگان آمریکا 
اخراج شــد. کمیته ای که جمهوریخواهان در آن اکثریت را در اختیار دارند و به نوعی یک 
تسویه حساب سیاسی و خوش خدمتی به صهیونیست ها را نیز با این تصمیم ابراز کردند. 
ایلهان عمر روز پنجشــنبه در یک رأی گیری حزبی که با بحث جنجالی در صحن مجلس 
نمایندگان و فریاد و خشم او همراه بود، از کمیته روابط خارجی مجلس نمایندگان اخراج 
شد. »کارین ژان پی یر« سخنگوی کاخ سفید روز پنجشنبه به وقت محلی در واشنگتن و در 
واکنش به این جریان اخراج عمر از کمیته روابط خارجی به خبرنگاران گفت: »اخراج او از 
کمیته روابط خارجی مجلس اقدام ناعادلانه دیگر جمهوریخواهان علیه یک عضو دموکرات 
است که در مقابل خدمتگزاری به مردم آمریکا مانع ایجاد می کنند«. فرآیند اخراج ایلهان 
عمر از مجلس نمایندگان آمریکا از ســوی »کوین مک کارتی« نماینده جمهوری خواهان و 
رئیس فعلی مجلس نمایندگان آغاز شــد. او بارها اظهارات ایلهان عمر را یهودی ستیزانه و 
ضدآمریکایی توصیف کرده اســت و از ســایر همکاران خود خواسته بود تا مقدمات اخراج 
این عضو مجلس نماینــدگان را مهیا کنند. »حکیم جفریس« رهبر اقلیت دموکرات ها در 
جریــان اخراج ایلهان عمر از کمیته روابط خارجــی، در دفاع از این عضو هم حزبی گفت: 
»آنچه امروز در مجلس نمایندگان  شاهد آن هستیم  یک بحث عمومی در مورد سیاست 
یا  مســئولیت پذیری نیست. این یک انتقام سیاسی اســت«. ایلهان عمر در نطق دفاع از 
خود از یک نژادپرســتی نهادینه در آمریکا می گوید و تاکید می کند که چون مانند غالب 
آمریکایی ها سفیدپوست نیست، مورد نگاه تبعیض آمیز قرار می گیرد، عمر افزود: »چه کسی 
می تواند آمریکایی شود؟ چه عقیده ای باید داشته باشید تا آمریکایی محسوب  شوید؟ این 
بحث بر سر همین است. اگر مهاجر هستید یا اگر اهل  نقطه خاصی  از جهان هستید، رنگ 
پوست خاصی دارید یا مســلمان هستید, مشکوک درنظر گرفته می شوید«. عضو مجلس 
نمایندگان آمریکا خاطرنشان کرد: »شما به یاد دارید که وقتی دونالد ترامپ رئیس جمهور 
پیشــین آمریکا وارد ایالت من شد، گفت »مسلمانان و پناهندگان سومالیایی در حال نفوذ 
به کشور ما هستند« یا وقتی که لورن بوبرت )نماینده جمهوری خواه( از من به عنوان یک 
»تروریســت« یاد کرد«. ایلهان عمر نســبت به تلاش های کوین مک کارتی رئیس  مجلس 
نماینــدگان آمریکا برای ممانعت برای اخــراج او، تصریح کرد که افرادی نظیر مک کارتی 
با اشــاعه اسلام هراســی موافق هستند. گفتنی اســت، »ایلهان عمر« پناهنده اهل کشور 
سومالی و نخستین زن مسلمان عضو مجلس نمایندگان است. او به خاطر مسلمان بودن و 
همین اظهارات در دفاع از مســلمانان فلسطین، اغلب با تهدید به مرگ و سایر تهدیدهای 

خشونت آمیز رو به رو می شود.

روز پنج شنبه 13 بهمن ماه همزمان با ایام الله دهه 
 مبارک فجر انقلاب اسلامی، با حضور وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، اســتاندار اصفهــان، جمعی از 
نمایندگان اســتان اصفهان در مجلس شــورای 
اسلامی و مسئولان استانی و منطقه از ورق فولادی 
زنگ نزن که به دست توانمند کارکنان فولاد سبای 
فولاد مبارکه برای نخســتین بار در جنوب غربی 
آسیا و شــمال آفریقا تولید شده است، رونمایی 
شد و شــرکت فولاد مبارکه رسما به جمع معدود 
تولیدکنندگان این محصول بــاارزش فولادی در 

دنیا پیوست.
ســیدرضا فاطمی امین وزیر صنعت، معــدن و تجارت 
در جریان ســفر خود به اصفهان، ضمن حضور در فولاد 
مبارکه و بازدید از خطوط تولید این شــرکت و رونمایی 
از ورق فــولادی زنگ نزن گفت: از ابتدای ســال، تولید 
فولادهای خاص با ارزش افزوده بالا در دستور کار تمامی 
فولادســازان کشور قرار گرفته اســت و خوشبختانه در 
همین راستا کارکنان فولاد مبارکه توانسته اند با دستیابی 
به فناوری تولید فولادهای زنگ نزن، این محصول باارزش 
را برای نخستین بار در جنوب غربی آسیا و شمال آفریقا 
تولید و عرضه نمایند. از این رو این دســتاورد ارزشمند را 

به تمامی ملت شریف ایران صمیمانه تبریک می گویم.
وی در ادامه تصریح کرد: به واقع طی چهل ســال اخیر، 
ایــران راه جدیدی را آغاز کرد و خوشــبختانه در تمامی 

حوزه ها به دستاوردهای بسیار خوبی دست یافته است. 
وزیــر صمت گفت: بدون اســتثنا بســیاری از رهبران و 
کارگزاران کشورهای مختلف در جریان سفر خود به ایران 
مادامی که دســتاوردهای ایران را مشاهده می کنند، به 
شدت ابراز شگفتی می نمایند که ایران در شرایط تحریم 

توانسته است به چنین دستاوردهایی دست یابد.
مردم باید از چنین دستاوردهایی که در فولاد مبارکه رقم 

خورده است به طور کامل آگاهی یابند
وی با اشاره به اهمیت اطلاع رسانی دستاوردهای سنوات 
اخیر تاکید کرد: مردم باید از چنین دستاوردهایی که در 
فولاد مبارکه رقم خورده است به طور کامل آگاهی یابند.
فاطمی امین در ادامه ســخنان خود اظهار کرد: صنعت 
فولاد ایران توســعه و پیشرفت قابل توجهی داشته است. 
بــه نحوی که در حال حاضر حدود ۳۰ میلیون تن فولاد 
در کشور تولید می شود و هم اکنون با چنین ظرفیتی در 
بین ده کشــور اول دنیا قرار داریم. این در حالی اســت 
که علی رغم کاهش تولید فــولاد در جهان طی ماه های 
اخیر، توانستیم در نوامبر سال 2۰22 رتبه هفتم را کسب 
نماییم و در طول سال 2۰22 با 8 درصد رشد، بیشترین 
میزان رشد تولید فولاد را در بین فولادسازان صاحب نام 
دنیا داشته باشــیم. وی با اشاره به راهبردهای کشور در 
حوزه تولید و صنعــت تصریح کرد: کاری که از این پس 
باید در صنعت فولاد کشــور انجام دهیم این است که بر 
روی تکمیل زنجیره فولاد که با مشکلات اکتشافی، حمل 
و نقل و برخی زیرســاخت های دیگر مواجه است، تمرکز 
کنیم و در بخــش دوم این راهبرد، باید توجه ویژه ای به 
تولید محصولات با ارزش افزوده بیشتر داشته باشیم و از 
تولید انبوه محصولاتی که همه کشورهای دنیا می توانند 

آنها را تولید کنند خارج شویم.
 بهبود وضعیت معیشت و زندگی مردم

 و اقتدار بین المللی دو هدف وزارت صمت
به گفته وزیر صنعت، معــدن و تجارت این وزارتخانه دو 
هدف مهم را برای توسعه اقتصادی کشور در نظر گرفته 
اســت. اولین هدف که از اهمیت زیادی برخوردار است 
بهبود وضعیت معیشــت و زندگی مردم است و دیگری 
اقتدار بین المللی اســت که برای رســیدن به این هدف 
باید همچنان که اشــاره شد، محصولاتی تولید کنیم که 
کشــورهای کمتری می توانند آن را تولیــد کنند و این 
راهبرد به کشــور اقتدار می دهد. به خاطر داشته باشیم 
بنابر »شــاخص پیچیدگــی« در کشــورهایی که تنوع 

محصول بالاتری دارند.
 تولید محصولات خاص به صنعت کشور اقتدار می دهد 

و این اتفاق میمون، امروز در فولاد مبارکه رخ داده است
توانایــی تولید محصولات متنوع کمتر اســت و بالعکس 
محصولی که کشــورهای کمتری توان تولید آن را دارند، 
آن کشورها به لحاظ رتبه پیچیدگی جایگاه بالاتری دارند. 
از این رو باید محصولاتی تولید کنیم که کشورهای زیادی 
توان تولید آن را نداشته باشند. در این حالت برای واردات 
محصولات عمومی دچار مشکل نخواهیم شد و در عوض 
می توانیم محصولات خاص تولیدی خود را با ارزش افزوده 
بالاتــر صادر کنیم. این دقیقا همان چیزی اســت که به 
صنعت کشــور قدرت می دهد و این اتفاق میمون، امروز 

در فولاد مبارکه رخ داده است.
وی در همیــن زمینه ادامه داد: کســب این موفقیت را 
جشــن گرفته و به هیئت مدیــره، مدیرعامل و کارکنان 

این شــرکت و به تمامی ملت ایران و همه کسانی که در 
این راستا زحمت کشیدند، تبریک می گویم. بدون شک 
تولید این محصول ارزش ســه تا چهار برابری نسبت به 
سایر ورق های معمولی دارد و سود، درآمد و ارزش افزوده 

بالاتری برای فولاد مبارکه و کشور به ارمغان می آورد.
فاطمی امین اظهار امیدواری کرد: مسیر پرشتابی که در 
تولید، توسعه و اشــتغال و به طور کلی در توسعه کشور 
از اواخر سال گذشته و در طول سال جاری آغاز گردیده 

است در ادامه نیز با شتاب فزاینده ای ادامه یابد.
وی در بخــش پایانی ســخنان خود گفت: مســلما این 
دستاوردها به دست توانمند تک تک کارکنان کارخانجات 
بدســت می آید و ما تلاش خواهیم کرد در این مســیر 

پرافتخار از آنها حمایت کنیم.
باید قدردان مجموعه فولاد مبارکه باشیم

در ادامه این آیین ســیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان 
نیز از کارکنان و مدیران فولاد مبارکه به عنوان افســران 
تولید و اقتصاد کشــور نام برد و ضمن قدردانی از حضور 
وزیر صنعت، معــدن و تجارت در فــولاد مبارکه گفت: 
امروز حرکت در عرصه صنعت و تلاش برای تولید کردن 
محصولات با فناوری های جدیــد و تکنولوژی های برتر، 
برای کشور ما یک ضرورت است و به دلیل پیشرفت های 
متعددی که در بخش های مختلف اقتصادی و صنعتی رخ 
داده اســت ما نیز باید تلاش کنیم تا جامعیت خود را در 
بخش های مختلف برای ترســیم آن چیزی که در کشور 
به آن نیازمندیم و کشورهایی که در منطقه به حضور ما 

نیاز دارند، ایجاد نماییم.
اســتاندار اصفهان افزود: امروز در کشــور شــاهد به بار 
نشستن زحمات گوناگونی هستیم. روزی نیست که یکی 
از حوزه های فناوری در تســخیر دانشــمندان و فناوران 
کشــور قرار نگیرد. به طور مشخص اصفهان نیز با توجه 
به ظرفیت های علمی و فناوری خود و پیشــینه ای که در 
حوزه صنعت داشته است از دیرباز از دوران صفویه به بعد 
مهد صنعت، هنر و فرهنگ بوده اســت و این تجربه ها به 

طور مستمر به آن افزوده شده است.
وی با اشــاره به ظرفیت های علمی و فنی استان اصفهان 
خاطرنشــان کرد: امــروز به جایی رســیده ایم که وقتی 
صنعتی به اســتان اصفهان وارد می شود، در اندک زمانی 
شرایط بومی و جایگاه حرفه ای خود را تا جایی که بتواند 
این صنعت را از صفر تا صد در دست بگیرد، پیدا می کند 
و به طور مشخص یکی از این حوزه ها صنعت فولاد است.
مرتضوی افزود: فولاد مبارکه تولید خود را با 2/4 و پس از 
آن ۳/5 میلیون تن آغاز کرد. اما امروز شاهد این هستیم 
که در گروه فــولاد مبارکه تولید فراتر از ۱۰ میلیون تن 
فولاد تولید مطرح است و این همان اتفاق مبارکی است 
که بــه خاطر آن باید به همدیگر تبریک بگوییم. در نظر 
داشته باشــیم با تبیین چنین دستاوردهایی برای مردم 
می توان دشمن را از رسیدن به اهداف خود ناکام گذاشت. 
دشــمنی که با بمباران تبلیغات منفــی تلاش می کند 
جنبه هــای مختلف موفقیت را از ذهن و دل مردم ما دور 
کند. وقتی به ســاحت های مختلف فناوری و تکنولوژی 
نهادینه شده در کشور نظر می اندازیم، می بینیم که کشور 

ما بعد از انقلاب انصافا خوش درخشیده است.
وی افزود: روزی پزشکانی از کشورهای خارج برای معالجه 
هموطنان ما به ایران سفر می کردند، امروز می بینیم که 
بســیاری از مردم از سراسر دنیا برای درمان بیماری های 

خود، ایران را انتخاب می کنند.
استاندار اصفهان کسب موفقیت تولید ورق های زنگ نزن 
را به همه دست اندرکاران این حوزه تبریک گفت و تصریح 
کرد: باید قدردان مجموعه عوامل حاضر در فولاد مبارکه 
از مدیریت گرفته تا تک تک کارکنان این مجموعه باشیم.

اگر هریک از کارکنان فولاد مبارکه کمترین کوتاهی در کار 
خود می کردند مسلما چنین موفقیت هایی حاصل نمی شد.

وی تاکید کــرد: اگر هریک از این کارکنان فولاد مبارکه 
کمترین کوتاهی در کار خود می کردند، مســلما چنین 
موفقیت هایی حاصل نمی شد. لذا باید قدردان این زحمات 
باشیم و این امید را در دل تلاشگران عرصه صنعت زنده 
نگــه داریم و آنها را برای کســب قله های بالاتر حمایت 
و تشــویق نماییــم. مرتضوی اظهار امیــدواری کرد، در 
آینده ای نه چندان دور که به همراه وزیر محترم صنعت 
به اصفهان و مشخصا فولاد مبارکه سفر می نمایند دانش 
فنی، ظرفیت و توانمندی تولید بسیاری از دیگر گریدهای 
محصولات فولادی در این شــرکت ایجاد شــده باشد و 
فولاد مبارکه به تکنولوژی  آنها دســت یافته باشد. فولاد 
مبارکه مصمم است اصفهان را به قطب نوآوری و فناوری 
کشــور تبدیل نمایدمحمدیاسر طیب نیا مدیرعامل فولاد 
مبارکه نیز در این آیین، ضمــن قدردانی از حضور وزیر 
صمت و سایر مســئولان حاضر در جلسه طی سخنانی 
گفت: در سالی که رهبر معظم انقلاب آن را به نام »تولید؛ 
دانش بنیان؛ اشــتغال آفرین« نام نهادند، شعف بسیاری 
برای اینجانب و ســایر کارکنان فولاد مبارکه ایجاد شد 
چرا که هدف گــذاری تولید ورق های خاص و محصولات 
مطابق با فناوری های روز دنیا در شــرکت فولاد مبارکه 
هدف گذاری شــده بود و با این رویکرد مصمم تر شــدیم 
تــا در عرصه تولید فولادهای خاص و با ارزش افزوده گام 
برداریم. وی با اشــاره به بازدید اخیر رهبر معظم انقلاب 
از نمایشگاه توانمندی های تولید داخل خاطرنشان کرد: 
راهبردهایی که معظم له در جریــان این بازدید و تاکید 
ایشــان بر افزایش توان اقتصادی و صنعتی کشــور این 
نویــد را به مجموعه هایی مانند فــولاد مبارکه داد که به 
درستی در راستای اهداف نظام و راهبردهای رهبری در 
حال حرکت هستند. مدیرعامل فولاد مبارکه افزود: این 
شرکت به عنوان یک مجموعه پیشران به درجه ای از بلوغ 
رسیده است که باید در توسعه اقتصادی به ویژه در بخش 
صنعت فولاد کشــور الگو باشــد و در تمامی حوزه های 
اقتصادی که رهبر معظم انقلاب به آن اشــاره فرمودند، 
از جمله افزایش سرمایه گذاری ها، ارتقای بهره وری، وجود 
چشــم انداز راهبردی، بهبود فضای محیط کسب و کار و 
رقابت پذیر کردن کالاهای تولیدی و خدماتی و قیمت ها 
به دستاوردهای خوبی دست یافته است. طیب نیا در ادامه 
سخنان خود با ارائه گزارشی از دستاوردهای اخیر فولاد 
مبارکه گفت: این شرکت با سهم 2۰ درصدی، بزرگترین 
تولیدکننده ورق های فولادی درخاورمیانه و شمال آفریقا 
اســت و در تولید ناخالص داخلی )GDP( نیز ۱/5 درصد 
و در تولیــد ناخالص داخلی بخش صنعت کشــور نیز 8 
درصد ســهم دارد. وی با اشــاره به این که فولاد مبارکه 
دارای یک شبکه گسترده بالغ بر ۳5۰۰ کارخانه، کارگاه 
و تامین کننده در بالادســت و پایین دســت خود است، 
افزود: این شرکت علی رغم محدودیت های انرژی به ویژه 
در فصل زمستان به دلیل محدودیت گاز، با عملکرد خوب 
خود در شش ماه اول سال جاری توانست بخش عمده ای 

از اهداف تولید سالانه را محقق نماید.
از ابتدای بهره برداری تاکنون 142 میلیون تن 

انواع محصول به بازار عرضه شده است
مدیرعامل فولاد مبارکه ضمن ابراز خرسندی از عملکرد 
شرکت طی ۱۰ ماه اخیر گفت: انتظار می رود که در پایان 
ســال، تولید در گروه فولاد مبارکه از ۱۰ میلیون و 2۰۰ 

هزار تن فراتر رود.
به گفتــه طیب نیا فولاد مبارکه از ابتــدای بهره برداری 
تاکنــون ۱42 میلیون تن انواع محصولات فولادی تولید 
شــده خود را به بازار عرضه نموده اســت و در عملکرد 
ده ماهه نسبت به مدت مشــابه سال قبل به رشد ۱2/8 

درصدی رسیده است.
وی گفت: اگر ایران توانسته است در رده بندی های جهانی 
رتبه دهم را از آن خود کند و در ماه نوامبر سال گذشته 

میــلادی نیز به رده هفتم صعود نمایــد،  به دلیل وجود 
مجموعه هایی مانند فولاد مبارکه بوده که توانستند رشد 
2۰ درصدی را رقم زده و نقش خود را به خوبی در توسعه 
اقتصادی کشور به ویژه در بخش صنعت فولاد ایفا نماید.

 فولاد مبارکه با عملکرد خوب خود 
از وارد آمدن هرگونه التهاب به بازار جلوگیری کرد

طیب نیا با اشاره به اهمیت عملکرد شرکت فولاد مبارکه 
گفت: نکته قابل توجه این است که این شرکت با عملکرد 
خوب کارکنان خود توانست از وارد آمدن هرگونه التهاب 
بــه بازار جلوگیری نماید و بــازار داخلی را به طور کامل 
تامین کنــد. وی تصریح کــرد: فولاد مبارکــه تا اوایل 
بهمن ماه توانسته است ۱8 درصد بیشتر نسبت به مدت 
مشــابه ســال قبل، عرضه محصول به بازار داشته باشد 
اگرچــه در بخش صادرات، فولاد مبارکه به دلیل اولویت 
بازار داخل و برخی عوامل دیگر از جمله محدودیت های 
انرژی، برنامه خود را محقق ننموده است؛ اما اراده شرکت 
بر این اســت که تا پایان ســال در بخش صادرات نیز به 

اهداف خود دست یابد.
 فولاد مبارکه مصمم است 

همچنان الگوی ملی بنگاه داری در صنعت کشور باشد
طیب نیــا تصریح کــرد: فولاد مبارکه مصمم اســت که 
همچنان الگوی ملی بنگاه داری در صنعت کشــور باشد 
و این را به عنوان یک رسالت بر ضمه خود می داند. نکته 
دیگر اینکه فــولاد مبارکه در گام دوم بنا دارد در گذر از 
۳۰ سالگی خود گام های بلندتری بردارد. این شرکت در 
گام اول، خودکفایــی صنعتی را هدف گذاری کرده بود و 
در گام دوم رشد فزاینده اقتصادی کشور را ترسیم کرده 
اســت و بنا دارد به عنوان یک شــرکت بزرگ در نقش 

پیشران اقتصاد غیرنفتی در کشور ایفای نقش نماید.
تولید 18 میلیون تن فولاد در گروه فولاد مبارکه 

تا افق 1404
وی با تاکید بر این که با همت همکاران خود در افق سال 
۱4۱۰ درآمد ۱5 میلیــارد دلاری را برای فولاد مبارکه 
هدف گذاری کرده ایــم، ادامه داد:  با انجام توســعه های 
زیرســقف از جمله افزایش بهره وری، مشارکت و برخی 
اقدامات دیگر، تولید ۱8 میلیون تن در گروه فولاد مبارکه 

در افق مذکور هدف گذاری شده است.
 بنا داریم در حوزه بهره وری نیروی انسانی 

به ازای هر تن تولید به نتایج بهتری دست یابیم
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در ادامه ســخنان خود از 
تولیــد محصولات باارزش افزوده بالاتــر به عنوان هدف 
ارزشــمندتر فولاد مبارکه نام برد و گفت: تا امروز فولاد 
مبارکه توســعه کمی را مدنظر قرار داده بوده اســت و از 
این به بعد بنا دارد کــه بر تولید فولادهای کیفی خاص 
و با ارزش افزوده بیشــتر تمرکز کند. روند هدف گذاری 
فولاد مبارکه به طور کلی ایجاد ارزش افزوده در کشــور 
با تولید فولادهای خاص اســت و تلاش خواهیم کرد در 
حوزه بهره وری نیروی انســانی بــه ازای هر تن تولید به 

نتایج بهتری دست یابیم.
 امروز فولاد مبارکه از نظر الگوی مصرف انرژی

 به ویژه آب در دنیا جزو بهترین ها است
وی در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: از دیگر 
افتخارات شــرکت فولاد مبارکه این است که در مصارف 
آب و انرژی نیز به دستاوردهای بسیار ارزشمندی دست 
یافته است. امروز فولاد مبارکه از نظر الگوی مصرف انرژی 
بــه ویژه آب در دنیا جزو بهترین ها اســت. فولاد مبارکه 
علی رغم این که ظرفیت تولید خود را افزایش داده است، 
مصرف آب در بخش های خود را با ســرمایه گذاری های 
کلان و اســتفاده بهینه از منابع آبی کاهش داده اســت 
و بنا دارد تا ســه سال آینده برداشت آب خام خود را به 
صفر برساند. این شــرکت در راستای صرفه جویی انرژی 
و پروژه هــای مرتبط با محیط زیســت 2/۳ میلیارد دلار 

ســرمایه گذاری در دســت اقدام دارد. به گفته طیب نیا 
پروژه هــای نیروگاهی، آب و مدیریت پســماند و ســایر 
اقدامات این شرکت برای بهبود فرایندهای زیست محیطی 
از دیگر اقدامات ارزشمند فولاد مبارکه است. تا جایی که 
اخیرا از سوی مسئولان محترم محیط زیست کشور، این 
شرکت به عنوان الگوی مناسب زیست محیطی برای سایر 

بنگاه های اقتصادی و تولیدی معرفی شده است.
طیب نیا بــا تاکید بر این که فولاد مبارکه در حال حاضر 
با 95 درصد ظرفیت خود در حال کار است، تصریح کرد: 
متاســفانه برخی صنایع کشــور به دلایلی نمی توانند از 
تمامی ظرفیت های خود اســتفاده کنند و چالش اصلی 
این اســت که در ســال های آینده ظرفیــت آنها ممکن 
است به 6۰ درصد و حتی در سال های بعد به 5۰ درصد 

کاهش یابد.
وی خاطرنشــان کرد: هدف گروه فولاد مبارکه این است 
که محصولات باارزش افزوده بالاتر و خاص تولید کند و 
مسیر تولید فولادهای رایج را برای سایر فولاد سازانی که 
تازه به این عرصه پا گذاشته اند، باز نماید. در همین راستا 
فولاد مبارکه در سال جاری توانسته است حدود 2۰ نوع 
محصول جدید از انواع ورق های الکتریکی، کورتن، تختال 
و ورق زنگ نــزن و برخی گریدهــای خاص را تولید و به 
بازار عرضه نماید و در ادامه کار نیز بنا دارد انواع و اقسام 

گریدهای دیگر را تولید نماید.
 تولید تختال و ورق زنگ نزن 

بدون حضور کارشناسان خارجی
طیب نیا تصریح کرد: امــروز توانایی تولید تختال و ورق 
فــولادی زنگ نزن با عــرض ۱۰۰۰ میلی متر و ضخامت 
شــش، ســه، و دو نیم میلیمتر به همت همکاران فولاد 
مبارکه و مجتمع فولاد سبا نهادینه شده و ارزش این کار 
به این اســت که این اتفاق را در سال دانش بنیان بدون 

حضور هیچ کارشناس خارجی رقم زده ایم.
وی خاطرنشــان کــرد: تعداد تولیدکننــدگان ورق های 
زنگ نزن در دنیا انگشت شمار است و همکاران ما در فولاد 
مبارکه پس از حدود یک سال تحقیق، مطالعه و بررسی 

توانستند به این توفیق دست یابند.
طیب نیا مصرف ورق های زنگ نزن )stainless steel( در 
کشور را 8۰ هزار تن اعلام کرد و گفت:  در کشورهای 
توســعه یافته به ازای هر نفر ۱5 تــا 2۰ کیلوگرم از 
انواع فولادهــای زنگ نزن را مصــرف می نمایند و در 
کشــورهای درحال توسعه این میزان یک کیلوگرم به 
ازای هر نفر در ســال و میانگیــن جهانی 6 کیلوگرم 
به ازای هر نفر می باشــد کــه امیدواریم فولاد مبارکه 
در ســال های آینده و در صورتی که شرکت های دیگر 
کشــور بتوانند ورق های رایج را تولید نمایند و فشــار 
درخواســت ورق های معمولی از فولاد مبارکه کاهش 
یابد، بتواند این محصول را تا 2۰۰ هزار تن در ســال 

تولید و عرضه نماید.
 90 درصد تجهیزات مورد نیاز فولاد مبارکه 

طی سالیان گذشته بومی سازی شده است
وی تصریــح  کرد: موارد ذکر شــده تنها بخشــی از 
دستاوردهای فولاد مبارکه است و این شرکت توانسته 
است در حوزه بومی سازی به دستاوردهای ارزشمندی 
دست یابد تا جایی که بیش از ۱۰۰ هزار قطعه تجهیز و 
ماده اولیه مورد نیاز فولاد مبارکه با حمایت این شرکت 
از ســازندگان و شرکت های دانش بنیان داخلی تاکنون 
بومی سازی شده است. به جرأت می توان گفت که 9۰ 
درصد تجهیزات مورد نیاز فولاد مبارکه طی ســالیان 

گذشته بومی سازی شده است.
 فولاد مبارکه مصمم است اصفهان را 

به قطب نوآوری و فناوری کشور تبدیل نماید
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه افزود: اقدامات این شرکت 
در حوزه کســب و کارهای جدید از دیگر دســتاورهای 
ارزشــمند این شرکت اســت که با همکاری شرکت های 
دانش بنیــان و با تعریف زیســت بوم فنــاوری و نوآوری 
هدف گذاری شــده و در این راســتا فولاد مبارکه مصمم 
اســت اصفهان را به قطب نوآوری و فناوری کشور تبدیل 
نماید. البته در این راستا به دستاوردهای خوبی نیز دست 
یافته و این شرکت ایجاد دو هزار فرصت شغلی جدید در 
این حوزه را تا ســال آینده برنامه ریزی  کرده است. وی 
خاطرنشــان کرد: فولاد مبارکه در حوزه اشتغالزایی نیز 
خوش درخشــیده و اخیرا با برگزاری آزمون استخدامی 
شــرایط جذب بیش از ۱۱۰۰ نفر را فراهم کرده اســت. 
مدیرعامل فولاد مبارکه در بخش پایانی سخنان خود به 
اقدامات این شــرکت در حوزه تولید انرژی های پاک در 
کشــور اشاره و گفت: اقدامات و سرمایه گذاری های فولاد 
مبارکه در تولیــد انرژی های پــاک و تجدیدپذیر باعث 
حذف ســالانه 2/5 میلیون تن گاز CO2 می شــود و با 
تولید انرژی های پاک شــرایط بهتری برای جامعه فراهم 

خواهد شد.

وزیر صمت در آیین رونمایی از ورق زنگ نزن توسط فولاد مبارکه، تصریح کرد:

اقتدار بین المللی با تولید فولادهای خاص


